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inddrivelse og i videst muligt omfang samle 
inddrivelsen under fælles administration i Hy- 
potekbanken. 

Hypotekbanken varetager i forvejen inddri- 
velsen af en række andre statslige fordringer. 
En samling af den statslige restanceinddrivelse 
uden for told-, afgifts-, skatte- og kommunal- 
området vil indebære en yderligere effektivise- 
ring samt medføre en mere overskuelig og ens- 
artet inddrivelsespraksis. 

Forslaget bemyndiger Hypotekbanken til på 
de berørte områder at inddrive restancer ved 
lønindeholdelse m.v. efter reglerne om inddri- 
velse i kildeskatteloven samt til at indhente op- 
lysninger hos skattemyndigheder og andre of- 
fentlige myndigheder, som er nødvendige for at 
varetage inddrivelsen af skyldige beløb. 

Endvidere bemyndiger forslaget ressortmini- 
strene til at fastsætte de nærmere regler for pro- 
ceduren ved lønindeholdelse, bl.a. vedrørende 
pålæg om lønindeholdelse, regler om løbende 
indbetaling, underretningspligt samt fastsæt- 
telse af klageregler. 

Idet der i øvrigt henvises til lovforslaget med 
bemærkninger, anbefales Folketingets hurtige 
og velvillige behandling af forslaget. 

Industriministeren (Anne Birgitte Lundholt): 
Hermed har jeg den ære for det høje Folke- 

ting at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af lov om betalings- 

kort m. v. 
(Lovforslag nr. L 173). 
Ifølge den gældende lovs § 37 skal forslag om 

revision af loven fremsættes for Folketinget i 
folketingsåret 1990-91. 

Nærværende lovforslag har til formål at æn- 
dre dette tidspunkt, således at loven bliver revi- 
deret i folketingssamlingen 1991-92. 

Baggrunden for forslaget er, at det i lyset af 
den politiske debat ved behandlingen af et æn- 
dringsforslag til loven i foråret 1990 blev be- 
sluttet, at betalingskortloven skulle underka- 
stes en bredere revision. Under forhandlinger- 
ne i efteråret 1990 fremkom der fra Socialde- 
mokratiets side et ønske om, at spørgsmålet om 
»homebanking« skulle undersøges nærmere. 

I løbet af det sidste års tid er der foretaget fle- 
re undersøgelser om de sikkerhedsmæssige for- 
hold i forbindelse med brugen af Dankort. For- 
brugerombudsmanden har i efteråret 1990 
iværksat en sådan undersøgelse med bistand 

fra et internationalt konsulentfirma, og jeg for- 
venter netop i løbet af kort tid at få en redegø- 
relse fra forbrugerombudsmanden om under- 
søgelsens resultater. 

Jeg ønsker at medtage disse nye faktuelle op- 
lysninger -  som undersøgelsen måtte afdække 
-  i mine overvejelser om de ændringer til beta- 
lingskortloven, som jeg vil fremlægge i Folke- 
tinget til efteråret. 

Som følge af bestemmelsen i § 37 fremsætter 
jeg hermed forslag om, at loven revideres i fol- 
ketingssamlingen 1991-92, idet jeg i øvrigt hen- 
viser til bemærkningerne til lovforslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 23: 
Forespørgsel til justitsministeren [om den res- 

sourcemæssige situation ved domstolene og i kri- 
minalforsorgenJ. 

Af Dorte Bennedsen (S) og Ebba Strange 
(SF) m.fl. 

(Forespørgslen anmeldt 18/4 91). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 115: 
Forslag til lov om ændring af lov om specialun- 

dervisningfor voksne m.v. (Styrelsesregler m.v.). 
Af kulturministeren (Grethe Rostbøll). 
(Fremsat 31/1 91. Første behandling 7/2 91. 

Betænkning 16/4 91. Anden behandling 23/4 
91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Køpke Christensen (FP): 
Jeg skal bare ultrakort meddele, at også 

Fremskridtspartiet tilslutter sig betænkningsbi- 
draget til dette lovforslag. 
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Hermed sluttede forhandlingen. 

A fstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 116 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af lovforslag llr. L 37: 
Forslag til lov om ændring af aktieafgifisloven. 
Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 
(Fremsat 9/1 91. Første behandling 30/1 91. 

Betænkning 17/4 91. Anden behandling 23/4 
91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Ove Fich (S): 
I lighed med, hvad jeg sagde under førstebe- 

handlingen, vil vi gerne medgive, at det kan væ- 
re nødvendigt at ændre aktieafgiftsloven for at 
undgå forvridninger i systemet. Men det, der er 
problemet, er, at der er et provenutab ved dette. 
Det er svært at vurdere det. Vurderingerne lig- 
ger fra 19 mio. kr. og opefter. 

Da regeringen ikke synes at ville gøre noget 
for at skaffe kompenserende indtægter, kan So- 
cialdemokratiet ikke medvirke til dette lovfor- 
slag. Vi vil undlade at stemme. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

A fstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 63 stemmer (KF, V, FP, CD, RV 
og KRF) mod 9 (SF); 48 (S) stemte hverken for 
eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af lovforslag IIr. L 110: 
Forslag til lov om ændring af skattekontrollo- 

ven. (Indberetningspligt for faglige foreninger og 
arbejdsløsh edskasser). 

Af skatteministeren (Fogh Rasmusssen). 
(Fremsat 30/1 91. Første behandling 6/2 91. 

Betænkning 18/4 91. Anden behandling 23/4 
91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Ove Fich (S): 
Det er med stor glæde, Socialdemokratiet 

kan stemme for dette lovforslag om indberet- 
ningspligt for faglige kontingenter og a-kasse- 
bidrag, og vi glæder os også over, at det vil være 
et bredt flertal, der vedtager dette lovforslag. 
Specielt glæder vi os over det gode samarbejde, 
vi har haft med SF og De Radikale i denne sag. 

Vi har bemærket, at skatteministeren ikke 
har været så begejstret for det her. Oprindelig 
var skatteministeren modstander af det. Siden 
hen ønskede skatteministeren en sen ikrafttræ- 
den af denne lov. Men det er lykkedes os ved at 
præsentere skatteministeren for et flertal at 
overbevise skatteministeren om, at loven skal 
være som det, der nu foreligger. 

Med denne lov lukkes der et alvorligt hul i 
skattelovgivningen, nemlig det, der har bety- 
det, at folk ulovligt kunne fratrække kontingen- 
ter, selv om de ikke var medlemmer af de på- 
gældende organisationer. Samtidig øges servi- 
cen over for lønmodtagerne, og det synes vi er 
helt fint. Loven kommer til at gælde allerede for 
indeværende år. Det vil sige, at der indberettes i 
januar 1992, dog uden at det skrives på de for- 
trykte selvangivelser. 

I denne sammenhæng vil jeg gerne bede 
skatteministeren bekræfte, at man i dette år, 
nemlig 1991, foretager en aktiv udnyttelse af 
den test, der dermed ligger i systemet. Og jeg vil 
gerne bede skatteministeren bekræfte, at den 
indberetning, der sker i januar 1993, vil blive 
skrevet på de fortrykte selvangivelser. 


